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HLAVNÍ MĚSTO PRAHA 
Zastupitelstvo hlavního města Prahy  

    
Výbor pro infrastrukturu, technickou 
vybavenost a životní prostředí ZHMP  

 

ZÁPIS z 23. jednání 
Výboru pro infrastrukturu, technickou vybavenost a životní prostředí ZHMP konaného  

dne 16. 3. 2021 v 15:00 hod. 
on-line v prostředí Cisco Webex 

     

Přítomni: RNDr. Jana Plamínková, Tomáš Murňák, Tomáš Vojtíšek, Mgr. Vít Zeman, Ing. Eva Tylová, Ing. Vladimír 
Schmalz, Ondřej Růžička, Mgr. Jakub Lepš, Bc. Tomáš Štampach, RNDr. Marcela Plesníková (od 15.30 hod) 

Omluveni: Milan Maruštík 
Hosté:  Ing. Radim Polák (OCP MHMP), Vojtěch Vosecký, MSc. (komise RHMP) 

Jednání řídila: RNDr. Jana Plamínková, předsedkyně Výboru pro infrastrukturu, technickou vybavenost a životní 
prostředí ZHMP    

Schválený program: 
 

Bod Věc 

1. Zahájení 

2. Schválení navrženého programu, volba ověřovatele zápisu a schválení minulého zápisu 

3. Souhrnná informace o tiscích předkládaných do ZHMP 

4. Souhrnná informace o tiscích předložených do RHMP 

5. Novela zákona o odpadech z pohledu samosprávy  
6. Cirkulární ekonomika a navazující aktivity v hl. m. Praha 

7. Různé 

 
K jednotlivým bodům programu: 

1. Zahájení 

Zasedání Výboru pro infrastrukturu, technickou vybavenost a životní prostředí ZHMP bylo zahájeno v 15.00 hod  
a řídila ho předsedkyně výboru RNDr. Jana Plamínková. Předsedkyně výboru přivítala přítomné členy a pozvané 
hosty a dále konstatovala, že výbor je usnášeníschopný tím, že je přítomna nadpoloviční většina členů. Členové 
výboru byli řádně pozváni a obdrželi všechny projednávané materiály.  

2. Schválení navrženého programu, volba ověřovatele zápisu a schválení minulého zápisu 

usnesení k bodu 2. 

2.1 výbor souhlasí s navrženým programem jednání 

přijato jednohlasně, pro: 9, proti: 0, zdržel se: 0 

2.2 výbor souhlasí, aby se ověřovatelkou zápisu stala Ing. Eva Tylová 

přijato jednohlasně, pro: 9, proti: 0, zdržel se: 0 

Předsedkyně výboru konstatovala, že byl zápis rozeslán elektronicky a nebyly k němu žádné připomínky. 

2.3 výbor schvaluje zápis z 22. zasedání výboru dne 16. 2. 2021 

přijato, pro: 8, proti: 0, zdržel se: 1 
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3. Souhrnná informace o tiscích předkládaných do ZHMP 

Předsedkyně výboru konstatovala, že tisk Z-9069 byl zaslán v předstihu a nebyly k němu připomínky. K tisku podal 
podrobnější informaci náměstek primátora Ing. Petr Hlubuček. 

usnesení k bodu 3. 

3.1 výbor doporučuje tisk Z-9069 ke schválení 

přijato jednohlasně, pro: 9, proti: 0, zdržel se: 0  

4. Souhrnná informace o tiscích předložených do RHMP 

Předsedkyně výboru uvedla, že přehled tisků za období od 22. 2. do 16. 3. 2021 byl rozeslán elektronicky. K tiskům 
nebyly žádné dotazy ani připomínky. Pan náměstek dále informoval o finalizaci Plánu dekarbonizace, o existenci 
komise (pracovních skupin), která se na jeho přípravě podílí a apeloval na projednání v jednotlivých politických 
klubech. RNDr. Jana Plamínková uvedla, že toto téma bude představeno na příštím zasedání výboru detailněji  
a podklady budou zaslány s dostatečným předstihem. 

usnesení k bodu 4. 

4.1 výbor bere na vědomí informaci o tiscích schválených v RHMP 

přijato jednohlasně, pro: 9, proti: 0, zdržel se: 0 

5. Novela zákona o odpadech z pohledu samosprávy 
Předsedkyně výboru přivítala vedoucího oddělení odpadů OCP MHMP Ing. Radima Poláka. Ten na úvod řekl, že 
navazuje na prezentaci Mgr. Čuříka z lednového zasedání, který prezentoval identické téma z pohledu státní správy. 
Následně přítomné provedl zásadními změnami, které tato novela zákona hl. m. Praze přináší. Především poukázal 
na cíle recyklace a způsob výpočtu, ukládání odpadů na skládky a poplatky s tím související (a to včetně komunálního 
odpadu), následný zákaz skládkování a dále představil výboru povinnosti, které hl. m. Praha (z pozice obce) musí 
splnit. Po diskuzi, zejména o tom, že dosažení limitů recyklace odpadů daných zákonem (55% recyklace v roce 2025) 
nebude jednoduché, bylo dohodnuto, že návrh konkrétních opatřeních, bude představen výboru na některém  
z příštích jednání.   

6. Cirkulární ekonomika a navazující aktivity v hl. m. Praha 

Předsedkyně výboru přivítala Vojtěcha Voseckého, MSc., vedoucího pracovní skupiny pro cirkulární ekonomiku 
(KLIMA komise RHMP pro udržitelnou energii a klima), a předala mu slovo. Ten úvodem poděkoval za pozvání  
a následně představil aktivity, které jsou v hl. m. Praze podnikány za účelem přechodu k cirkulární ekonomice. Mezi 
připravované materiály zahrnul Klimatický plán hl. m. Prahy 2030, který bude předmětem některého z následujících 
zasedání. Seznámil přítomné s hlavními cíli, a to snížení CO2 do roku 2030 a uhlíková neutralita do roku 2050. Dále 
informoval, že na základě cirkulárního skenu, který zmapoval prioritní sektory pro přechod na cirkulární ekonomiku. 
Zmínil přípravu Strategie pro cirkulární Prahu, jehož klíčové sektory jsou především zemědělství, stavebnictví  
a odpad. Principem této koncepce je minimalizovat odpad (reuse centra, stop skládkování, předcházení vzniku 
odpadů), vnímat odpad jako zdroj (tok biomasy, stavební odpad apod.) a regenerace ekosystémů.  
Po ukončení prezentace paní předsedkyně uvedla, že v minulém funkčním období, coby radní, intenzivně pracovala 
na projektu reuse centra v Holešovicích. Ing. Polák informoval, že s panem náměstkem projekt řeší. Dále paní 
předsedkyně upozornila na problematiku stavebního odpadu (např. odtěžená zemina z výstavby metra A v Motole 
nebo ve Slivenci ze stavby tramvajové trati do Barrandova). Upozornila tak na absenci skládky stavebních odpadů na 
území hl. m. Prahy (alternativa např. protihlukové zdi). Nastavení pravidel při výstavbě je součástí jednání 
s dotčenými odbory a orgány hl. m. Prahy, jak uvedl Vojtěch Vosecký. RNDr. Jana Plamínková poděkovala za 
představené informace. 

7. Různé 

Tomáš Vojtíšek navrhl k diskuzi téma kácení stromů na nábřeží při rekonstrukci a obnově čapadla na území MČ Praha 
1, která je investorem stavby. RNDr. Jana Plamínková podala detailnější informace a konstatovala, že stavba má 
veškerá povolení dotčených orgánů, ale probíhají k tomu ještě jednání. V diskuzi členové výboru navrhli usnesení.   
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usnesení k bodu 7. 

7.1 výbor se vymezuje proti kácení stromů na Smetanově nábřeží v projektu obnovy čapadla, protože ho 
shledává v rozporu s adaptační strategií hl. m. Prahy 

nepřijato, pro: 5, proti: 1, zdržel se: 4 

Závěrem RNDr. Jana Plamínková poděkovala přítomným za účast a konstatovala, že další jednání bude 20. 4. 2021. 
Zasedání bylo ukončeno v 17.40 hod. 

 
 

 

 
RNDr. Jana Plamínková 

předsedkyně Výboru pro infrastrukturu, technickou vybavenost a životní prostředí ZHMP 
 
 
 

Ing. Eva Tylová 
ověřovatelka zápisu, místopředseda Výboru pro infrastrukturu, technickou vybavenost a životní prostředí ZHMP 

 
Zapsala: Ing. Monika Kadlecová, tajemnice Výboru pro infrastrukturu, technickou vybavenost a životní prostředí ZHMP 

 

 

 
 
 
 
 
 
 
  
  
 


